



BAD ZURZACH
WFAS | 4STC | ICAA 2026



WFAS 2026 INTERNATIONAL SYMPOSIUM ON ACUPUNCTURE-MOXIBUSTION

世界针灸学会联合会2026国际针灸学术研讨会

WFAS 2026 International Symposium on Acupuncture-Moxibustion

第三分会场：中医针灸科学研究与标准应用

Research and Standardized Application of Acupuncture and Moxibustion

主持人：孙健、李铁、蔡荣林

Host: Jian Sun、Li Tie、Cai Ronglin

STU University Building · Room 2

主会场

"第三分会场：中医针灸科学研究与标准应用

Research and Standardized Application of Acupuncture and Moxibustion"

TIME 时间	PRESENTER 主讲人	TOPIC 主题
► THU 13 AUG · 星期四		
14:00–14:15	Xu Nenggui 许能贵	肝经和生殖器官特异性联系的生物学机制研究 Research on the Biological Mechanisms of the Specific Connection between the Liver Meridian and Reproductive Organs
14:15–14:30	Wang Hongfeng 王洪峰	糖尿病前期人群多维表征、智能预警模型构建及针刺干预策略研究 Multidimensional Characterization of Individuals with Prediabetes, Development of an Intelligent Early-Warning Model, and Research on Acupuncture Intervention Strategies
14:30–14:45	Yang Jun 杨骏	电针疗法治疗慢性萎缩性胃炎的临床疗效观察及蛋白质组学分子机制研究 Clinical efficacy Observation of electroacupuncture therapy in the treatment of Chronic atrophic gastritis and study on its molecular mechanisms based on proteomics analysis
14:45–15:00	Gao Weijuan 高维娟	防治消化道肿瘤方药的物质基础与机制研究 Study on Material Basis and Mechanism of Prescriptions for Prevention and Treatment of Digestive Tract Tumors
15:00–15:15	Li Tie 李铁	国际针灸技术考核标准制定的理论思考与实践 Theoretical Thinking and Practice as Specified in the International Standards for Acupuncture technique assessment
15:15–15:30	Cai Rong-lin 蔡荣林	电针调控FN GABA神经元参与睡眠剥夺后心功能损伤 Topic: Electroacupuncture Regulates FN GABA Neurons Involved in Cardiac Dysfunction Following Sleep Deprivation
15:30–15:45	Sun Jian 孙健	浮针治疗膝骨关节炎的临床与机制研究 Fu's Subcutaneous Needling (FSN) for Knee Osteoarthritis (KOA): Clinical Efficacy and Mechanistic Insights
15:45–16:00	Shi Jiangwei 石江伟	醒脑开窍针刺法—针灸传承创新的典范 Xingnao Kaiqiao Acupuncture: A Paragon of Acupuncture Inheritance and Innovation
16:00-16:10 Coffee Break		
16:10–16:20	Zheng Qiming 郑启明	ICD-11与针灸：标准化、数字化与国际化 ICD-11 and Acupuncture: Standardization, Digitalization and Globalization
16:20–16:30	Shen Guoming 申国明	中央杏仁核GABA能神经元介导针刺缓解抑郁样表现和胃功能障碍的机制研究 Electroacupuncture alleviates depression and gastrointestinal dysfunction by rebalancing GABAergic activity in the central amygdala
16:30–16:40	Liu Jianhua 刘健华	脑干-脊髓前角感觉运动环路介导面部针刺调控小鼠前肢运动的作用研究 Study on the role of the brainstem-spinal anterior horn sensorimotor circuit in mediating facial acupuncture-induced regulation of forelimb movement in mice
16:40–16:50	Yan Shiyan 闫世艳	假针刺对照设计和报告指南 Guidelines for the designing and reporting of sham acupuncture
16:50–17:00	Zhou Dajun 周达君	从《黄帝内经》到“方氏头皮针” Topic: From the "Huangdi Neijing" to "Fang's scalp acupuncture"
17:00–17:10	Yao Lulu 姚露露	外侧缰核投射至腹侧被盖区的小清蛋白神经元参与电针调控改善小鼠焦虑样行为 A cluster of PV neurons in the LHb projecting to VTA participated in EA-mediated improvement of anxiety-like phenotypes in mice
17:10–17:20	Cui Shuai 崔帅	前包钦格复合体-蓝斑核神经通路参与电针调控小鼠恐惧情绪的调节 Neural Circuit of the Pre-Bötzing Complex-Locus Coeruleus Pathway Involved in the Regulation of Fear Emotion in PTSD Mice by Electroacupuncture at Danzhong Acupoint
17:20–17:30	Peng Chuanyu 彭传玉	艾灸调控ALOX15介导的脂质过氧化抑制铁死亡缓解类风湿性关节炎模型大鼠滑膜炎损伤的机制研究 Moxibustion Modulates ALOX15-Mediated Lipid Peroxidation to Inhibit Ferroptosis in Synovial Inflammatory Injury of Rheumatoid Arthritis
17:30–17:40	Yu Qing 余情	孤束核谷氨酸能神经元在电针改善心肌梗死再灌注损伤诱发焦虑样行为的作用 Mechanistic study of nucleus tractus solitarius glutamatergic neurons in electroacupuncture-mediated amelioration of anxiety-like behaviors induced by myocardial ischemia-reperfusion injury
17:40–17:50	Tang Xiaorong 汤小荣	电针调控星形胶质细胞Piezo1改善中风后运动功能的机制研究 Mechanistic Study of Electroacupuncture in Improving Post-Stroke Motor Function via Regulation of Astrocytic Piezo1
17:50–18:00	Li Mengyuan 李孟媛	针灸治疗糖尿病周围神经病变临床实践指南的循证证据梳理与研究 Evidence Base Review and Research for Clinical Practice Guidelines on Acupuncture for Diabetic Peripheral Neuropathy

2026 年世界针联国际针灸学术研讨会（瑞士）
分会场三：中医针灸科学研究与标准应用
**Research and Standardized Application of
Acupuncture and Moxibustion**
(19 persons)

1. 许能贵



许能贵（中国），广州中医药研究院常务副院长，广东省中医针灸重点实验室华南针灸研究中心主任，国家“973 计划”项目首席科学家，主持国家“973 计划”项目、国家重点研发计划项目等省部级以上项目 20 余项；在 BMJ、Annals of Internal Medicine、Nature Communications 等发表论文 400 余篇。

Xu Nenggui (China), Executive Vice President of Guangzhou Academy of Traditional Chinese Medicine, Director of South China Acupuncture Research Center of Guangdong Key Laboratory of Traditional Chinese Medicine and Acupuncture, chief scientist of National "973 Plan" project, presided over more than 20 provincial and ministerial level projects such as national "973 Plan" project and national key research and development Plan project; He has published more than 400 papers in BMJ, Annals of Internal Medicine and Nature Communications.

讲座题目：肝经和生殖器官特异性联系的生物学机制研究

Topic: Research on the Biological Mechanisms of the Specific Connection between the Liver Meridian and Reproductive Organs

2. 王洪峰



王洪峰，中国，长春中医药大学副校长，教授，博士生导师。国务院政府特殊津贴获得者，国家中医药管理局重点学科针灸学学科带头人，教育部新世纪优秀人才、长白山学者特聘教授、美国哈佛大学医学院访问教授，吉林省中白传统医药防治代谢性疾病国际科技合作重点实验室主任，中国民族医药学会推拿分会会长，中国中医药信息学会副会长。主要从事糖尿病周围神经病变、失眠、认知功能障碍、痴呆、药物成瘾等神经系统疾病的脑影像学效应与针灸干预机制研究。

Wang Hongfeng, China, Vice President of Changchun University of Chinese Medicine, Professor, Doctoral Supervisor. He is the recipient of the State Council's Government Special Allowance, leader of the Acupuncture in the key discipline of the State Administration of Traditional Chinese Medicine, New Century Excellent Talent of the Ministry of Education, specially appointed professor of Changbai Mountain Scholars, visiting professor at Harvard Medical School in the United States, the Director of the Jilin Provincial Sino-Belarus Traditional Medicine Key International Science and Technology Cooperation Laboratory for the Prevention and Treatment of Metabolic Diseases, President of the Manipulation Branch of the China Association of Ethnic Medicine, Vice President of the China Society of Traditional Chinese Medicine Information. His main research focuses on brain imaging effects and the acupuncture intervention mechanisms for neurological diseases, including diabetic peripheral neuropathy, insomnia, cognitive dysfunction, dementia, and drug addiction.

讲座题目：糖尿病前期人群多维表征、智能预警模型构建及针刺干预策略研究

Multidimensional Characterization of Individuals with Prediabetes, Development of an Intelligent Early-Warning Model, and Research on

Acupuncture Intervention Strategies

3. 杨骏



杨骏，中国，安徽中医药大学第一附属医院，主任医师、教授、博士生导师，全国名中医，国家中医药管理局重点学科专科带头人，安徽省学科学术带头人。兼任中国针灸学会针灸装备设施工作委员会主任委员，世界针灸学会标准化工作委员会副主任委员。善于针灸治疗神经系统和运动系统方面疾病。获国家科技进步二等奖、安徽省科技进步一等奖等奖励 20 余项。

Yang Jun, Chief Physician, Professor and Doctoral Supervisor from the First Affiliated Hospital of Anhui University of Chinese Medicine, China. Recognized as National Distinguished Traditional Chinese Medicine Practitioner, he is the leading expert of key disciplines and specialties supported by the National Administration of Traditional Chinese Medicine and an academic leader in Anhui Province. Yang serves as the Director of the Acupuncture Equipment and Facilities Working Committee of the China Association of Acupuncture and Moxibustion, and as the Deputy Director of the Standardization Working Committee of the World Federation of Acupuncture and Moxibustion Societies. He specializes in the treatment of neurological and motor system disorders using acupuncture. Professor Yang has received over 20 awards, including the Second Prize of the National Science and Technology Progress Award and the First Prize of the Anhui Provincial Science and Technology Progress Award.

讲座题目：电针疗法治疗慢性萎缩性胃炎的临床疗效观察及蛋白质组学分子机制研究

Topic: Clinical efficacy Observation of electroacupuncture therapy in the treatment of Chronic atrophic gastritis and study on its molecular mechanisms based on proteomics analysis

4. 高维娟



现任河北中医药大学党委书记，二级教授，博士研究生导师，博士后合作导师。享受国务院政府特殊津贴专家，教育部新世纪优秀人才，国家中医药多学科交叉创新团队带头人。长期从事中西医结合教学科研工作。

Gao Weijuan, She currently serves as Secretary of the Party Committee of Hebei University of Chinese Medicine, Second-grade Professor, Doctoral Supervisor and Postdoctoral Co-supervisor. She is an expert enjoying the Special Government Allowance from the State Council, a New Century Outstanding Talent of the Ministry of Education, and Leader of the National TCM Multidisciplinary Interdisciplinary Innovation Team. She has long been engaged in teaching and research in integrated traditional Chinese and western medicine.

发言题目：防治消化道肿瘤方药的物质基础与机制研究

Topic: Study on Material Basis and Mechanism of Prescriptions for Prevention and Treatment of Digestive Tract Tumors"

5. 李铁



李铁，中国，长春中医药大学针灸推拿学院院长，教授，博士研究生导师。国家青年岐黄学者，国家中医药管理局重点学科针灸学学科后备学科带头人，世界针灸学会联合会标准化工作委员会副主任委员，中国针灸学会神志病专业委员会副主任委员，国际 ISO TC/249 专家，吉林省针灸学会副会长兼秘书长，吉林省岐黄学者。主要从事腧穴配伍规律在消化系统和运动系统疾病领域的效应与机制研究，致力于针灸国际标准制定与针灸教育的推广。

Li Tie, China. Dean, Professor, Doctoral Supervisor at the School of Acupuncture and Tuina, Changchun University of Chinese Medicine. National Young Qihuang Scholar, the Reserve Academic Leader for the Key Discipline of Acupuncture and Moxibustion under the National Administration of Traditional Chinese Medicine, Vice Chair of the Standardization Working Committee of the World Federation of Acupuncture-Moxibustion Societies, Vice Chair of the Mental Disorders Specialty Committee of the China Association of Acupuncture and Moxibustion, an expert of ISO/TC 249, Vice President and Secretary-General of the Jilin Provincial Acupuncture and Moxibustion Association, and Jilin Provincial Qihuang Scholar. His main research focuses on the effects and mechanisms of acupoint combination rules in digestive and motor system diseases, also committed to the development of international acupuncture standards and the promotion of acupuncture education.

讲座题目：国际针灸技术考核标准制定的理论思考与实践

Topic: Theoretical Thinking and Practice as Specified in the International Standards for Acupuncture technique assessment

6. 蔡荣林



蔡荣林，中国，安徽中医药大学，教授，现任安徽中医药大学针灸推拿学院院长、安徽省中医药科学院针灸经络研究所副所长；兼任中国针灸学会针灸教育专业委员会副主任委员、中国针灸学会经络分会副主任委员、安徽省针灸学会副理事长。长期从事针灸学教学与科研工作，主要研究方向为经脉脏腑相关及针刺防治临床常见病的作用机制。

CAI Rong-lin, from China, is a Professor at Anhui University of Chinese Medicine, who currently serves as Dean of the School of Acupuncture-Moxibustion and Tuina at Anhui University of Chinese Medicine and Deputy Director of the Institute of Acupuncture and Meridians at Anhui Academy of Chinese Medicine, and concurrently holds the positions of Vice Chairman of the Specialty Committee of Acupuncture Education and Vice Chairman of the Meridian Branch of the China Association of Acupuncture and Moxibustion, as well as Vice President of the Anhui Association of Acupuncture and Moxibustion, and he has long been engaged in the teaching and scientific research of acupuncture and moxibustion, with main research directions focusing on meridian-viscera correlation and the mechanism of acupuncture in the prevention and treatment of common clinical diseases.

讲座题目：电针调控 FN GABA 神经元参与睡眠剥夺后心功能损伤

Topic: Electroacupuncture Regulates FN GABA Neurons Involved in Cardiac Dysfunction Following Sleep Deprivation

7. 孙健



孙健（中国），医学博士、主任中医师、博士研究生导师，广州中医药大学针灸康复临床医学院院长，广州中医药大学浮针传承创新研究中心副主任。主持及参与国家级课题 7 项、省部级课题多项；著作 1 部，副主编专著 1 部，参编专著及教材 7 部；发表论文 80 余篇，其中 SCI 收录 8 篇，EI 收录 1 篇。

Sun jian (China), M.D., chief herbalist, serves as the doctoral supervisor, and dean of the Clinical Medical College of Acupuncture & Moxibustion and Rehabilitation at Guangzhou University of Chinese Medicine (GZUCM). He also holds the position of deputy director at the Fu's Subcutaneous Needling Inheritance and Innovation Research Centre of GZUCM. His leadership and involvement extend to seven national projects and numerous provincial and ministerial projects. Dr. Sun's scholarly contributions include one authored book, one associate-edited monograph, seven co-edited monographs and textbooks, and over 80 published papers, eight of which are SCI indexed and one is EI indexed.

讲座题目：浮针治疗膝骨关节炎的临床与机制研究

Topic: Fu's Subcutaneous Needling (FSN) for Knee Osteoarthritis (KOA): Clinical Efficacy and Mechanistic Insights

8. 石江伟



石江伟，中国，天津中医药大学第一附属医院，针灸部负责人，国家青年岐黄学者，教授、主任医师、博士生导师。世界针灸学会联合会科技工作委员会副主委、中国康复医学会针灸技术与康复专委会副主委。研究方向：基于临床问题的针灸效应机制及转化研究。擅长“醒脑开窍”针刺治疗中风病（脑梗死、脑出血）及并发症，针药并用治疗阿尔兹海默病（老年痴呆），帕金森等多种神经系统疾病，针药并用协同干预调节免疫功能等疾病。

Shi Jiangwei, China, Director of the department of Acupuncture and Moxibustion, The First Teaching Hospital of Tianjin University of Traditional Chinese Medicine, National Young Qihuang Scholar, Professor, Chief Physician, Doctoral Supervisor. Vice Chairman, Science and Technology Committee of World Federation of Acupuncture-Moxibustion Societies. Vice Chairman, Special Committee of Acupuncture Technology and Rehabilitation, Chinese Association of Rehabilitation Medicine. Clinical-oriented research on the mechanism and translational application of acupuncture effects. Application of the Xingnao Kaiqiao Acupuncture Therapy in the treatment of stroke (cerebral infarction, cerebral hemorrhage) and its complications; integrated acupuncture and herbal therapy for Alzheimer's disease, Parkinson's disease and other neurological disorders; combined acupuncture and herbal intervention for immune regulation and related diseases.

讲座题目：醒脑开窍针刺法——针灸传承创新的典范

Topic: Xingnao Kaiqiao Acupuncture: A Paragon of Acupuncture Inheritance and Innovation



9. 郑启明

郑启明医师，1986年毕业于福建中医药大学，曾任职于厦门中医医院。旅菲后获菲律宾卫生部首批针灸师资格，创办菲律宾注册中医及针灸师学会并任会长。现任世界中医药服务贸易联合会副主席、中国医促会中医学分会常委、菲律宾厦门商会副会长。兼任福建中医药大学荣誉教授，长期致力中医药国际传播与中菲交流。

Dr. Zheng Qiming, a graduate of Fujian University of TCM (1986), formerly worked at Xiamen TCM Hospital. After relocating to the Philippines, he obtained the first batch of acupuncturist licenses issued by the Philippine Department of Health and founded the Philippine Society of Certified TCM Practitioners and Acupuncturists, serving as its Chairman and President. He currently serves as Vice Chairman of the World TCM Service Trade Federation, Executive Member of the TCM Chapter of China International Exchange and Promotive Association for Medical and Health Care, and Vice Chairperson of the Philippine Xiamen Chamber of Commerce. He is also an Honorary Professor at Fujian University of TCM, committed to promoting TCM internationally and fostering China-Philippines medical exchanges.

讲座题目：ICD-11 与针灸：标准化、数字化与国际化

Topic: ICD-11 and Acupuncture: Standardization, Digitalization and Globalization

10. 申国明



申国明，中国，安徽中医药大学，教授，博导，博士后合作导师。现任中国教育部教指委委员、中国中西医结合学会相关专委会主委等职，安徽省高峰培育学科中西医结合学科带头人，安徽省首批高水平研究生导师和教学名师。长期从事针灸腧穴配伍研究，主持国家自然科学基金面上项目 5 项、省级课题 10 余项；发表论文 120 余篇，获专利 3 项。率先运用神经科学技术丰富针刺机制研究，主编国家级规划教材 6 部。

Shen Guoming is a Professor, Doctoral Supervisor, and Postdoctoral Co-supervisor at Anhui University of Chinese Medicine. He currently serves as a member of the Teaching Advisory Board of the Ministry of Education of China and Chair of specialized committees within the Chinese Society of Integrated Traditional Chinese and Western Medicine. His primary research focuses on acupoint compatibility in acupuncture and moxibustion. He has led five General Programs funded by the National Natural Science Foundation of China and over ten provincial-level research projects. To date, he has published more than 120 peer-reviewed papers and holds three authorized patents. Professor Shen pioneered the application of neuroscience techniques to advance research on the mechanisms of acupuncture. Additionally, he has authored and edited six national-level planned textbooks for higher education.

讲座题目：中央杏仁核 GABA 能神经元介导针刺缓解抑郁样表型和胃功能障碍的机制研究

Topic: Electroacupuncture alleviates depression and gastrointestinal dysfunction by rebalancing GABAergic activity in the central amygdala

11. 刘健华



刘健华，中国广州，广州中医药大学第二临床医学院，广东省中医院针灸团队负责人，现担任中国针灸学会经络分会主任委员，中国针灸学会睡眠健康管理专业委员会副主任委员，广东省针灸学会副会长兼秘书长，中国针灸学会理事。从事针灸调节脑可塑性的机制研究，擅长针灸治疗关节及软组织疼痛，面肌痉挛、面瘫后遗症、抑郁焦虑及睡眠障碍。

Liu Jianhua is the leader of the Research team for acupuncture effect and mechanism at Guangdong Provincial Hospital of Traditional Chinese Medicine, The Second Clinical Medical College of Guangzhou University of Chinese Medicine, Guangzhou, China. He currently serves as the Chairman of the Meridian Branch of the China Association of Acupuncture and Moxibustion (CAAM), Vice Chairman of the Sleep Health Management Professional Committee of CAAM, Vice President and Secretary General of the Guangdong Provincial Acupuncture and Moxibustion Association, and a Council Member of CAAM. His research focuses on the mechanisms of acupuncture in regulating brain plasticity. He specializes in treating joint and soft tissue pain, facial spasm, sequelae of facial paralysis, depression, anxiety, and sleep disorders with acupuncture.

讲座题目：脑干-脊髓前角感觉远动环路介导面部针刺调控小鼠前肢运动的作用研究

Topic: Study on the role of the brainstem-spinal anterior horn sensorimotor circuit in mediating facial acupuncture-induced regulation of forelimb movement in mice

12. 闫世艳



闫世艳，天津中医药大学第一附属医院临床研究与创新转化部主任，研究员，博士生导师。中国针灸学会针灸抗炎专业委员会副主任委员，北京慢性病防治与健康教育研究会亚健康专业委员会副主任委员，世界针灸学会联合会科技工作委员会委员。主要研究方向为中医临床研究设计与统计方法。围绕中医药及针灸临床研究的关键问题，主要开展中医临床方法学及统计方法研究、针灸临床研究标准指南研制及其方法学研究及针灸优势病种临床研究，提供高质量循证证据。

Yan Shiyan, the director of the Department of Clinical Research and Innovation Transformation of the First Teaching Hospital of Tianjin University of Traditional Chinese Medicine. She holds the position of researcher and doctoral supervisor. She is also the Vice Chair of the Anti-Inflammation Committee of the Chinese Acupuncture and Moxibustion Society and the Sub-health Professional Committee of the Beijing Society for Chronic Disease Prevention and Health Education, and a member of the Science and Technology Working Committee of the World Federation of Acupuncture and Moxibustion Societies. Her main research focus is on the design and statistical methods of clinical research in traditional Chinese medicine. Centering on the key issues in clinical research of traditional Chinese medicine and acupuncture, she mainly conducts research on clinical methodology and statistical methods in traditional Chinese medicine, the development of standard guidelines for acupuncture clinical research and its methodological research, as well as clinical research on acupuncture's advantageous diseases, providing high-quality evidence.

讲座题目：假针刺对照设计和报告指南

Topic: Guidelines for the designing and reporting of sham acupuncture

13. 周达君



周达君，男，中国，主任中医师、传统中医继承人、方氏针灸第三代传人。现任广州市越秀区周达君中医诊所所长、广州中医药大学针推学院硕士生导师、，兼任广东省针灸学会理事、社区医疗专业委员会副主任委员、美国加州中医药大学特聘博士生导师。系央视《杏林寻宝》节目“方氏头皮针”技术持有人。著有《脉诊导论》、《头皮针疗法》、《回眸中医—临床医生眼中的中医基础》、《难经问难》等著作，发表专业论文 13 篇。

Zhou Dajun (Male, China) is a Chief Physician of Traditional Chinese Medicine, inheritor of traditional Chinese medicine, and the third-generation successor of Fang's Acupuncture. He currently serves as Director of Zhou Dajun TCM Clinic in Yuexiu District of Guangzhou, Master's Supervisor of the School of Acupuncture, Moxibustion and Tuina of Guangzhou University of Chinese Medicine. He also acts as Director of Guangdong Provincial Acupuncture Association, Vice Chairman of the Community Medical Professional Committee, and Invited Doctoral Supervisor, California University of Traditional Chinese Medicine, USA. He owns the proprietary intellectual property rights to "Fang's Scalp Acupuncture". He has authored works such as Introduction to Pulse Diagnosis, Scalp Acupuncture Therapy, Looking Back on Traditional Chinese Medicine: Basic TCM from a Clinician's Perspective and Annotations on the Classic of Difficult Issues, and published 13 professional academic papers.

讲座题目：从《黄帝内经》到“方氏头皮针”

Topic: From the “Huangdi Neijing” to “Fang’ s scalp acupuncture”

14. 姚露露



姚露露，中国，广州中医药大学针灸康复临床医学院副研究员、针灸推拿学学术型博士生导师。北京大学神经生物学博士，获评国家优青、广东省杰青。兼任中国康复医学会专委会副主任委员，iMeta等多家专业期刊编委。主持国家级、省部级课题 11 项，发表 SCI 论文 18 篇，多篇见于 nature communications 等高分 TOP 期刊。

Yao Lulu, China, Associate Researcher and Academic Doctoral Supervisor of Acupuncture and Tuina Science. She holds a PhD in Neurobiology from Peking University, and has been awarded National Excellent Young Scientists Fund and Distinguished Young Scholars Program of Guangdong Basic and Applied Basic Research Foundation. She serves as Vice Chairman of the Specialized Committee of Chinese Association of Rehabilitation Medicine and editorial board member of multiple academic journals including iMeta. She has presided over 11 national and provincial research projects and published 18 SCI papers, several of which were released in high-impact top journals including Nature Communications, promoting the international development of acupuncture discipline.

讲座题目：外侧缰核投射至腹侧被盖区的小清蛋白神经元参与电针调控改善小鼠焦虑样行为

Topic: A cluster of PV neurons in the LHb projecting to VTA participated in EA-mediated improvement of anxiety-like phenotypes in mice

15. 崔帅



崔帅，中国，安徽中医药大学副教授，安徽省教育厅优秀青年教师，硕士研究生导师。现任安徽中医药大学针灸推拿系主任；兼任中国针灸学会实验针灸学分会、经络分会以及神志病分会委员、安徽省灸法研究会常务理事。长期从事针灸学教学与科研工作，主要研究方向为经脉脏腑与脑相关及情志病的穴位脑调控效应机制。

Cui Shuai, China, Associate Professor at Anhui University of Chinese Medicine, Outstanding Young Teacher of Anhui Provincial Department of Education, and Master's Supervisor. He currently serves as Director of the Department of Acupuncture and Tuina, Anhui University of Chinese Medicine. He also holds concurrent positions as Committee Member of the Experimental Acupuncture Branch, Meridians and Collaterals Branch, and Mental Disease Branch of the China Association of Acupuncture-Moxibustion, as well as Executive Director of the Anhui Association of Moxibustion Research. He has long been engaged in teaching and scientific research in acupuncture and moxibustion, with main research interests focusing on the brain modulation mechanisms of acupoints related to meridian-viscera-brain connections and emotional disorders.

讲座题目：前包钦格复合体-蓝斑核神经通路参与电针膻中穴对PTSD小鼠恐惧情绪的调节

Topic: Neural Circuit of the Pre-Bötzinger Complex – Locus Coeruleus Pathway Involved in the Regulation of Fear Emotion in PTSD Mice by Electroacupuncture at Danzhong Acupoint.

16. 彭传玉



彭传玉，中国，安徽中医药大学针灸推拿学院副教授、硕士生导师，针灸推拿学教研室主任。主要从事灸法作用机制研究，近五年主持国家自然科学基金项目、安徽省自然科学基金青年项目、安徽省教育厅自然科学基金重点项目等多项课题。发表多篇 SCI 论文及中文核心期刊论文，指导多项大学生创新训练项目。

Peng Chuanyu, an Associate Professor and Master's Supervisor at the School of Acupuncture-Moxibustion and Tuina, Anhui University of Chinese Medicine, China, serves as the Director of the Teaching and Research Section of Acupuncture-Moxibustion and Tuina. Her primary research focuses on the mechanisms of moxibustion therapy. Over the past five years, she has presided over multiple research projects, including those funded by the National Natural Science Foundation of China, the Youth Program of the Natural Science Foundation of Anhui Province, and the Key Program of the Natural Science Foundation of the Anhui Provincial Department of Education. She has published several SCI and Chinese core journal papers and has supervised multiple undergraduate innovation training programs.

讲座题目：艾灸调控 ALOX15 介导的脂质过氧化抑制铁死亡缓解类风湿性关节炎模型大鼠滑膜炎症损伤的机制研究

Topic: Moxibustion Modulates ALOX15 - Mediated Lipid Peroxidation to Inhibit Ferroptosis in Synovial Inflammatory Injury of Rheumatoid Arthritis

17. 余情



余情, 中国, 安徽中医药大学副教授, 安徽省拔尖人才青年学者, 中国科学技术大学访问学者, 硕士研究生导师。现任安徽中医药大学针灸推拿学院针灸基础教研室主任; 兼任中国针灸学会青年委员会常务委员、中国针灸学会针灸与民族疗法分会常务委员。长期从事针灸学教学与科研工作, 主要研究方向为针灸防治心系病证临床及其神经-内分泌-免疫网络调控机制研究。

YU Qing, from China, is an Associate Professor at Anhui University of Chinese Medicine, a Young Scholar of Anhui Provincial Top-notch Talents Program, a visiting scholar at the University of Science and Technology of China, and a master's supervisor. She currently serves as Director of the Basic Acupuncture Teaching and Research Office at the School of Acupuncture-Moxibustion and Tuina, Anhui University of Chinese Medicine, and concurrently holds the positions of Standing Committee Member of the Youth Committee and Standing Committee Member of the Acupuncture and Ethnic Therapy Branch of the China Association of Acupuncture and Moxibustion. She has long been engaged in the teaching and scientific research of acupuncture and moxibustion, with her main research direction focusing on the clinical application of acupuncture in the prevention and treatment of heart system diseases and its regulatory mechanism of the neuro-endocrine-immune network.

讲座题目: 孤束核谷氨酸能神经元在电针改善心肌缺血再灌注损伤诱发焦虑样行为的作用

Topic: Mechanistic study of nucleus tractus solitarius glutamatergic neurons in electroacupuncture-mediated amelioration of anxiety-like behaviors induced by myocardial ischemia-reperfusion injury

18. 汤小荣



汤小荣（中国），广州中医药大学针灸康复临床医学院，副研究员，入选中华中医药学会“青年托举”人才，国家资助博士后人员。主持国家自然科学基金 1 项，省部级以上课题 5 项，发表论文 30 余篇，包括 SCI 论文 20 余篇。

Tang Xiaorong (China), Associate Researcher at the Clinical College of Acupuncture and Rehabilitation, Guangzhou University of Chinese Medicine, selected as a "Young Talent Support" awardee by the China Association of Chinese Medicine, and a nationally funded postdoctoral researcher. He has led one National Natural Science Foundation project and five provincial or ministerial-level research projects, published over 30 academic papers, including more than 20 SCI-indexed articles.

讲座题目：电针调控星形胶质细胞 Piezo1 改善中风后运动功能的机制研究

Topic: Mechanistic Study of Electroacupuncture in Improving Post-Stroke Motor Function via Regulation of Astrocytic Piezo1

19.李孟媛



李孟媛，中国，长春中医药大学，助理研究员，中国针灸学会痛症专业委员会委员，中国针灸学会数智针灸专业委员会委员，中国针灸学会针灸医学影像专委会委员，主要从事糖尿病周围神经病变、认知功能障碍、痴呆、等神经系统疾病的脑影像学效应与针灸干预机制研究。

Li Mengyuan, China, assistant Researcher at Changchun University of Chinese Medicine. She serves as a member of the Pain Committee, the Digital and Intelligent Acupuncture Committee, and the Acupuncture Medical Imaging Committee of the China Association of Acupuncture Moxibustion. Her research mainly focuses on the brain imaging effects and mechanisms of acupuncture intervention in neurological disorders, including diabetic peripheral neuropathy, cognitive impairment, and dementia.

讲座题目：针灸治疗糖尿病周围神经病变临床实践指南的循证证据梳理与研究

Evidence Base Review and Research for Clinical Practice Guidelines on Acupuncture for Diabetic Peripheral Neuropathy